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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 33/2018 
Caràcter: ordinari 
Data: 5 de novembre de 2018 
Horari: de 19:10h a 20:45h 
Lloc: Centre Cívic de Sant Oleguer 
 
 
Assistents 
 
Sílvia Renom Martínez, presidenta  
Jaume Oliveras Oliver, vocal d’ERC 
William Charles Phillips Mockford, vocal de l’AV de Covadonga 
Manuel Sanz Pérez, de l’AV Rambla-Centre 
Rosa Montero Vilanova, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Ricard Rodríguez Abellan, vocal de entitats educatives 
Àlex Moya Pérez, representant de Unitat pel Canvi (5%) 
Rosa Carmona Bueso, secretaria delegada 
 
Altres assistents: 
 
Maties Serracant Camps, alcalde de l’Ajuntament de Sabadell 
Ramon Vidal López, regidor de Salut  
Eva Vilarrubí Marmol, coordinadora de l’Àrea d’Economia, Innovació i Serveis Centrals 
Montse Moles Llamas, cap de Serveis Econòmics 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Josep Ayuso Raya, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Elisabeth Gil Esmendia, vocal de CiU 
Violant Segura i Torà, vocal de CiU 
Juan Antonio González Marin, representant del PSC (5%) 
Francisco Gabriel Fuentes Torrecillas, representant de Ciutadans (5%) 
M. Teresa Coret Español, vocal de l’AV de Nostra Llar – Sant Oleguer 
Margarita López Algue, vocal de l’Agrupació Hostafrancs 
Ramon Henares i Altimira, vocal d’ERC 
Pedro del Jesús Méndez, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Maite Diaz Pallarés, vocal de l’AV de l’Eixample 
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
M. Teresa Sererols Ciutat, vocal de les entitats de gent gran 
Montserrat Mateu Bartrolí, vocal de les entitats culturals 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga Codina, vocal de les entitats esportives 
Francisco Javier Mur Mallo, vocal del grup altres entitats ciutadanes  
Francesc Pascual Salomó, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
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Núria Aymerich Rocavert, vocal de les entitats de comerciants 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
M. Desamparados Moreno Fabregat, vocal dels centres d’ensenyament 
Carles Rovira Perarnau, vocal de l’AV Centre Creueta 
 
Excusen l’absència: 
 
Manel Borrell Palazon, vocal de les entitats culturals 
Jaume Del Pozo Niubó, vocal dels centres d’atenció primària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta anterior. 
2. Presentació de les Ordenances Fiscals i dels Pressupostos municipals 2019. 
3. Informació dels consells sectorials. 
4. Informació del Ple Municipal. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 
 
Atès que no hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l’11 d’octubre de 2017, la presidenta, la Sra. Sílvia 
Renom Martinez declara oberta la sessió amb caràcter informatiu. 
 

 
1. Aprovació de l’acta anterior  

 
Es posposa l’aprovació a la propera sessió perquè no hi ha quórum. 
 
 

2. Presentació de les Ordenances Fiscals i del Pressupost Municipal 2019 
 

El Sr. Maties Serracant i les senyores Eva Vilarrubí i Montse Moles amb el suport d’una 
presentació PowerPoint expliquen el pressupost municipal i les Ordenances Fiscals de 
l’any 2019.  
 
El Sr. Maties Serracant explica els aspectes generals del pressupost municipal, destacant 
que és evolutiu ja que les limitacions normatives generen superàvit que s’incorpora a 
pressupost a través de les modificacions de crèdit. És per aquest motiu que en el 
pressupost s’ha incorporat més de 81 milions d’euros. El pressupost inicial de 2019 és de 
més de 224 milions d’euros suposant un increment d’un 23% respecte els 182 milions 
d’euros de l’any 2016. Assenyala les quatre línies estratègiques del pressupost. 
 
� Les persones, el seu benestar i la cohesió social. 
� La promoció de la ciutat, el formant de l’ocupació i l’economia productiva. 
� L’eficiència en la gestió pública i qualitat democràtica i innovació. 
� El desenvolupament urbà i sostenible. 

 
A nivell de prioritats destaca que l’any 2016 es va fer un pla de xoc per atendre 
l’emergència social derivada de la crisi i també en l’espai públic, que en el període 2017-
2018 s’ha intentat recuperar i consolidar i l’any 2019 es va un pas més enllà incrementant 
el suport al teixit associatiu, millorant els serveis públics i l’habitatge. Mostra l’evolució de la 
inversió en Acció Social i Espai Públic i concreta les línies d’actuació en cada àmbit. Per 
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una banda s’enforteix el teixit associatiu mitjançant l’increment del suport econòmic i 
logístic, amb l’Oficina d’Entitats i a través del procés Construint Ciutat. Per altra banda, la 
Sra. Eva Vilarrubí, especifica que  es milloren els serveis Públics buscant l’eficiència, anant 
cap a l’Administració plenament digital, incrementant la transparència, integrant 
Organismes Autònoms, reforçant els serveis públics essencials i incidint en una ocupació 
digna i responsable. 
 
La Sra. Montse Moles mostra el pressupost d’ingressos 2019 i destaca l’increment dels 
impostos directes sense augmentar les Ordenances Fiscals. L’increment dels impostos 
indirectes, bàsicament per l’impost d’obres i l’increment de les taxes i les transferències 
corrents que permeten finançar l’activitat ordinària. La incorporació de les quotes 
d’urbanització del Parc de les Aigües i les transferències de capital d’altres 
administracions, bàsicament EDUSI i l’increment del crèdit al banc per finançar les 
inversions. Respecte el personal per l’increment salarial, les millores del conveni col·lectiu i 
la incorporació dels Organismes Autònoms. L’increment del capítol de la compra de béns i 
serveis, que inclou els contractes de manteniment de carrers, enllumenat i neteja entre 
altres. Disminueixen els interessos de préstecs i queden com a transferències corrents les 
aportacions a entitats municipals: VIMUSA, Ràdio de Sabadell i Promoció Econòmica. 
 
El Sr. Maties Serracant explica que el capítol d’adquisició d’actius financers incrementa en 
quatre milions respecte a l’any anterior degut a l’’esforç de construir nous habitatges. Hi ha 
una aposta per incrementar en el període 2019-2024 el parc d’habitatges de capital cent 
per cent públic i de lloguer permanent. 
 
La Sra. Montse Moles mostra el pressupost consolidat de 243 milions d’euros amb les 
empreses de capital municipal i l’evolució de l’endeutament. Afegeix que és el pressupost 
més alt de la història de l’Ajuntament amb el deute més baix, el que implica un Ajuntament 
sanejat. 
 
El Sr. Maties Serracant explica que en el període 2016-2019 han hagut d’incrementar el 
deute per fer front al pagament de 40 milions d’euros d’expropiacions forçoses en 
compliment de sentència del Tribunal Suprem i malgrat aquestes situacions sobrevingudes 
el deute ha baixat. A continuació mostra les línies d’inversions previstes amb el compromís 
que quan es disposi de les inversions detallades s’explicaran als Districtes. Respecte les 
Ordenances Fiscals mostra les dades dels últims anys i destaca l’evolució per sota de l’IPC 
en tot el període i ressalta la congelació general dels impostos i taxes pròpies. Finalitza la 
intervenció exposant que el pressupost creix però que encara queda molt per fer enfront 
l’emergència social i per recuperar el manteniment d’espai públic i les subvencions d’abans 
de la crisi. 
 
La Sra Renom obre un torn obert de paraules. El Sr. Àlex Moya demana si hi ha previst 
reservar alguns àmbits per contractar persones amb disfunció intelectual i/o funcional. La 
Sra. Vilarrubi li respon que si tal com es recull a la Guia de la contractació pública 
responsable 
 
El Sr. Ricard Rodriguez considera en les licitacions es compta només amb criteris 
econòmics, sense tenir en compte la qualitat dels serveis. També explica que l’actual 
sistema de subvencions a les entitats, no afavoreix la estabilitat de les mateixes i dificulta 
la presentació de nous projectes. 
 
La Sra. Eva Vilarrubí admet que els procediments actuals són una mica farragosos pero 
venen donats per l’àmbit de la norma. També explica que l’administració electrònica 
ajudarà a simplificar i agilitzar aquests procediments. 
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En aquesta mateixa línia la Sra. Joana Soler explica que es triga molt a cobrar la 
subvenció i les entitats no tenen capacitat econòmica per poder fer-hi front. També expresa 
el seu escepticisme envers l’administració electrònica degut a que la majoria de persones 
que estan al capdavant de les entitats són gent gran amb poca formació en noves 
tecnologies.  
 
La Sra. Eva Vilarrubí explica que durant l’any 2019 fins a principis del 2020 no s’implantarà 
completament i que de totes maneres hi haurà l’Oficina d’Entitats per fer l’acompanyament 
en aquest procés d’adaptació. 

 
 

3. Informació dels consells sectorials 
 

No ha hagut consells sectorials des de l’últim Consell de districte. 
 
 
4. Informació del Ple Municipal 

 
Els acords de les mocions que es van presentar als últims plens municipals s’enviaran, 
com sempre, en un document, adjunt a l’acta. 
 
 

5. Comunicacions 
 

Informació de les comissions del Consell. La Sílvia Renom diu que es convocaran les 
diferents comissions més endavant. 
 
La Sra. Rosa Carmona explica que el pròxim dia 19 de novembre a les 19 h al Casal Pere 
Quart hi ha la presentació de la remodelació del carrer de Sant Pere.  
 
També comunica que el dia 13 de desembre a les 18:30 també al Casal Pere Quart hi ha 
una sessió participativa sobre el Pla Especial de Protecció del Patrimoni de Sabadell. 
Recorda a tots els assistents que s’enviaran correus informatius recordant ambdós 
esdeveniments.  

 
 
6. Torn obert de paraules 

 
La presidenta del districte proposa com a punt de d’ordre del dia a tractar en propers 
consells de districte l’estudi sobre causes de mortalitat dels sabadellencs. 
 
El Sr. Manel Sanz diu que l’AV Rambla Centre pel proper 15 de novembre preparen una 
xerrada sobre alimentació. 

 
 
La Sra. Presidenta agraeix a tots els presents la seva assistència i aixeca la sessió, de la qual, 
com a secretària delegada, estenc aquesta acta. 
 
El secretària delegada      Vist i plau 
  La presidenta 


